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Çevre ve Şehircilik Bakanlığı ve Kahramanmaraş Büyükşehir Belediyesi’nin ortaklaşa düzenlediği Şehir Kimliği 

Çalıştayı’nda, Yeni bir Kahramanmaraş’ın nasıl inşa edileceği ve kentin sorunları konuşuldu. Çalıştayın açılış 

konuşmasını yapan Kahramanmaraş Büyükşehir Belediye Başkanı Fatih Mehmet Erkoç, çalıştaya gösterilen ilgi 

ve alakadan memnun olduklarını ifade ederek: “Tanıtım toplantısını daha önce yaptığımız Şehir Kimliği 

Çalıştayı’nı bugün gerçekleştiriyoruz. Tanıtım toplantısına da yoğun bir katılım olmuştu. Bugün burada 

gördüğümüz ilgi ve alaka bizleri fazlasıyla memnun etmiştir. Buradan alacağımız şevk ve heyecanla çalışma 

azmimiz bir kez daha artmıştır. Şehrimiz kadim bir medeniyetten gelmekte. Birçok medeniyete ev sahipliği 

yapan Kahramanmaraş 638 yılında Halid Bin Velid zamanın da İslam Medeniyeti ile tanışmış, başta Selçuklu ve 

Osmanlı olmak üzere birçok medeniyete ev sahipliği yapmıştır. Milli Mücadele zamanında ilk kıvılcımı 

oluşturarak kendini kurtarmış olan şehrimiz edebiyat ve kültür alanında da birçok değeri bağrından çıkarmıştır. 

Allah inşallah bir daha bizlere kurtuluş destanı yazdırmaz. Üretim ve istihdam alanında yaptığı atılım ve 

hamlelerle Kahramanmaraş ülke ekonomisine de önemli bir katma değer sağlamaktadır. Türkiye’nin parlayan 

yıldızı olacak olan şehrimiz için, sizlerin fikirleri çok önemli. Sizlerin bugün burada belirteceği fikirleri en ince 

ayrıntısına kadar inceleyip irdeleyeceğiz. Bugün burada bulunan tüm konuklarımıza hoş geldiniz diyor, saygılar 

sunuyorum” diye konuştu. KAHRAMANMARAŞ’IN YENİ KİMLİĞİ OLUŞTU Daha sonra söz alan Yazar 

Vehbi Vakkasoğlu ise bu çalıştaya koşa koşa geldiğini ifade ederek: “Çok arzuladığım bir çalıştaydı. 

Yapılacağını duyunca heyecanlandım ve koşar adımlarla geldim. Ülkemizin çok değişik yerlerinde seminerler, 

konferanslar veriyorum. Gittiğim yerlerde ‘Hocam biraz da Maraş’tan bahset, bir Sütçü İmam havası estir’ 

diyorlar. Sütçü İmam’ın nezdinde Kahramanmaraş’ın bir kimliği oluşmuş durumda ama bizler bu kimliğin içini 

ne derece doldurabiliyoruz. İşte bugün yapılacak olan çalıştay bunu ortaya çıkaracak. Ben çalıştayın 

düzenlenmesinde emeği geçen herkese ve burada bulunan tüm hemşehrilerimize teşekkür ediyorum” dedi. Çevre 

ve Şehircilik Bakanlığı adına kürsüye gelen Doç. Dr. Ayfer Gedikli, çalıştayın nasıl işleyeceği konusunda bilgi 

aktararak çalıştaya katılanları bilgilendirdi.  ŞİİRİN VE ŞAİRİN BAŞKENTİ KAHRAMANMARAŞ Şehir 

Kimliği Çalıştayı’nda konuşmaların ardından, Medeniyet Üniversitesi’nden Doç. Dr. Ayfer Gedikli Manşet 

Gazetesine Çalıştay ile ilgili açıklamalarda bulundu. Kahramanmaraş sanatıyla şiiriyle ve şairiyle bilinen bir 

şehir olduğunu ifade eden Gedikli, “Temelde on tane soru sorduk. Şehrin bütün parametrelerini, şehri geçmişten 

bugüne, bugünden yarına taşıyacak tüm bilgilerin olduğu katılımcıların düşüncelerinin aldığımız bir soru listesi 

gönderdik en başta mail ortamında ki tüm katılımcılara. Şuanda da öğretim üyelerimizin başkanlığında her 

masada yapılan bu tip çalışmaların sonuçları rapor olarak bize dönecek. Bizlerde hocalarımızla bir araya gelip 



masalardan çıkan raporları birleştirip tek bir rapor halinde bakanlığımıza sunmuştuk. Bir defa geçmişe ait bütün 

veriler olabildiğince derlenmeye çalışılıyor. Unutulan değerlerimiz, sosyolojik alt yapı, kültürel alt yapısı… 

Mesela Kahramanmaraş sanatıyla şiiriyle ve şairiyle bilinen bir şehir. Bu vesileyle şehrin önde gelen 

isimlerinden Vehbi Vakkasoğlu’nu özellikle çağırdık ki bize ve bu çalıştaya bir şeyler katsın diye. Diğer şekilde 

atanmışlar var seçilmişler var ve şehrin her kesiminden insan var burada. Farklı insanların şehir hakkında ki 

görüşlerini değerlendireceğiz. Raporda yalnızca şehrin sanatı mimarisi değil aynı zamanda makro ekonomisi de 

tarihide coğrafi konumu da raporlarımızda yer alacak. Bu sayede birden fazla bakanlıkla da muhatap 

olabileceğiz” dedi. GÖKSUN 35 DK YA İNECEK Çalıştaya katılan Göksun Belediye Başkanı Hüseyin Coşkun 

Aydın ise, Göksun İlçesi’nin tarihi ve doğal zenginliklerini ve yaz- kış turizmine ev sahipliği yapacağı bir şehir 

haline getireceklerini ifade ederek, “Kahramanmaraş’ın artık büyükşehir olması hasebiyle kimliğini ilçeleriyle 

birlikte tarihi kültürel değerleriyle birlikte oluşturması gerektiği için biz de burada her kesimden yöneticilerle 

birlikte kentimize bir kimlik kazandırma çabası içindeyiz. Bu yeni bir kimlik değil aslında var olan şeylerin 

yeniden gündeme getirilip güncellenmesi anlamına geleceğini düşünüyorum. Burada da Göksun ilçesinin şehir 

kimliğine yansıtılması için uğraşıyorum. Göksun’umuzun tarihi ve doğal güzelliklerini, özellikle de yayla olduğu 

için kış ve yaz turizmine ev sahipliği yapabileceğini şehrin kimliğine yansıtmayı amaçlıyorum. Yolların daha iyi 

hale getirilirse ki çalışmalarda neticelendiğinde Merkez ile Göksun arası 35 dk’ya inecek. Bu çalışmalar 

neticelendiğinde Göksun’un Kahramanmaraş kent kimliğinde daha fazla yansıyacağını düşünüyorum. Bu 

çalıştayın Kahramanmaraş’a hayırlara vesiyle olmasını diliyorum” açıklamalarında bulundu. ÇALIŞTAY İYİ 

NETİCELER GETİRECEK Çalıştaydan çok umutlu olduğunu dile getiren Türkoğlu Belediye Başkanı Osman 

Okumuş’ da, “Kahramanmaraş’ın merkezi olsun ilçeler olsun tüm sorunları dile getirdiklerini ifade ederek şu 

açıklamalarda bulundu: “Bu çalıştaydan çok umutluyum. Daha öncede buna benzer çalışmalar yapıldı. Ancak bu 

sefer ki son derece profesyonelce yapılıyor. Bakınız bütün masalar dolu. Biz bu durumun ciddiyetini biliyoruz. 

Burada Kahramanmaraş’ın sorunlarını masaya yatırıyoruz. Neler yapılması gerektiğine ilişkin çıkan sonuçları 

yazıya döküp buna göre de çözüm önerileri geliştirilecek. Tabi ilçemizle ilgili olarak sadece biz değil büyükşehir 

belediyesi de çalışıyor. Çalıştayın iyi neticeler getireceğine inanıyorum” dedi. ANDIRIN GELİŞECEK Andırın 

ilçesinin tüm sorunlarını çalıştaya taşıyan Andırın İlçe Başkanı Baki Tezcan ise, “İnşallah bu çalıştayımız herkes 

için iyi olur. İlçemizin tüm sorunları burada görüşülüyor. İlgili ilgisiz herkes fikrini söylüyor. Burada yeni 

fikirler çıkacak ve bu fikirler sayesinde ilçemiz gelişecek inşallah” ifadelerini kullandı. “BAŞKANIMIZA 

GÜVENİYORUZ” Hükümete ve Büyükşehir Belediye Başkanına sonuna kadar güvendiklerini ifade den 

Ekinözü Belediye Başkanı Nursi Çeleğen, “Özellikle büyükşehir belediye başkanımız F. Mehmet Erkoç’a 

teşekkürlerimizi sunuyoruz. Bugünkü toplantı da sivil toplum örgütleri, akademisyenler falan var. Çok güzel bir 

program olmuş. Tabi biz Kahramanmaraş’ı bu çalıştay da ilçelerimizle beraber düşünüyoruz. Kahramanmaraş’ın 

ilçeleriyle beraber bir bütündür. Ekinözü’nde 3 tane içme var. Yani sportif anlamda, tarihi anlamda kültürel 

anlamda bir gelişmişlik gösterir. Başkanımıza güveniyoruz, hükümetimize güveniyoruz” dedi.  
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